

The **Faculty of History and Cultural Studies** invites applications for a

**W2 Professorship in Art History
with a focus on Art History of the Middle Ages**

Reference is made to § 61 Para. 7 Hessian Higher Education Act (HHG) and to conditions of employment based on § 62 HHG. Proficient knowledge of German is expected.

A qualification in art history is expected which, in addition to the doctorate, is proven by additional academic achievements (e.g. habilitation), with a clear focus on art history of the Middle Ages.

Candidates should represent the art history of the Middle Ages broadly in research and teaching. With respect to research, the candidates should have a strong focus on visuality and visual studies. Verifiable interests in material culture studies and media theories are requested. Gender-sensitive, transcultural and cultural-scientific research perspectives are highly appreciated, as is the ability and willingness to deal with medieval architectural and regional art history, at least in teaching.

In teaching, participation in in the Bachelor's and Master's degree programmes of Faculties "Sciences of History and Cultural Studies" and "Language, Literature, Culture" is part of the job profile. A prerequisite for this is proven teaching experience in the breadth of the subject. It is expected that candidates are willing to further develop the Bachelor's and especially the Master's programmes at the Justus Liebig University Giessen (JLU). Internationally visible research work and successes in the independent acquisition of external fundings (DFG, BMBF) are taken for granted, as is the willingness to actively participate in interdisciplinary research alliances and in the Graduate Centre for Cultural Studies (GGK/GCSC). Collaboration in the Centre for Media and Interactivity (ZMI) is expected.

JLU aims to employ more women in academic research. We therefore particularly encourage female candidates to apply. JLU also pursues the goal at faculty leadership level of increased competence in dealing with gender and family-related issues. JLU is regarded as a family-friendly university. Applicants with children are very welcome. Applications from disabled people of equal aptitude will be given preference.

Please send your letter of application (no e-mails, please) with a CV and a documentation of your qualifications and teaching competence to: **The President of Justus Liebig University Giessen, Erwin-Stein-Gebäude, Goethestrasse 58, 35390 Giessen, Germany, quoting reference number 4-30/18.** Applications must be received by **October 19th, 2018** at the latest.

Candidates are strongly recommended to refer to our webpage on application procedures at <http://www.uni-giessen.de/stellenmarkt/merkblatt.pdf>. Please only submit copies of your application documents as they cannot be returned after the application procedure has been completed.

Im **Fachbereich Geschichts- und Kulturwissenschaften** ist zum nächstmöglichen Zeitpunkt die

W2-Professur für Kunstgeschichte mit dem Schwerpunkt Kunstgeschichte des Mittelalters

unter Beachtung des § 61 Abs. 7 HHG zu besetzen; es gelten die Einstellungs-
voraussetzungen nach § 62 HHG.

Erwartet wird eine Qualifikation in der Kunstgeschichte, die neben der Promotion durch zusätzliche wissenschaftliche Leistungen (z. B. Habilitation) nachgewiesen wird, wobei ein deutlicher Schwerpunkt in der Kunstgeschichte des Mittelalters liegen muss.

Die Stelleninhaberin / Der Stelleninhaber hat die Aufgabe, die Kunstgeschichte des Mittelalters in Forschung und Lehre breit zu vertreten. In der Forschung wird eine Schwerpunktsetzung im bildwissenschaftlichen Bereich erwartet, ebenso ist ein nachgewiesenes Interesse an material- und medienhistorischen Fragestellungen erwünscht. Gendersensible, transkulturelle und kulturwissenschaftliche Forschungsperspektiven sind ausdrücklich erwünscht, ebenso die Fähigkeit und Bereitschaft, zumindest in der Lehre auch architektur- und regionalgeschichtliche Themen der Kunstgeschichte zu vertreten.

In der Lehre gehört die Beteiligung im Studienfach Kunstgeschichte in den Bachelor- und Masterstudiengängen der Fachbereiche ‚Geschichts- und Kulturwissenschaften‘ und ‚Sprache, Literatur, Kultur‘ zum Stellenprofil. Voraussetzung ist hierfür eine ausgewiesene Lehrerfahrung in der Breite des Fachs. Erwartet wird die Bereitschaft zur Weiterentwicklung der Bachelor- und insbesondere der Masterstudiengänge an der Justus-Liebig-Universität (JLU). International sichtbare Forschungsarbeiten sowie Erfolge in der eigenständigen Einwerbung von Drittmitteln (DFG, BMBF) werden ebenso vorausgesetzt wie die Bereitschaft zur aktiven Mitwirkung an interdisziplinären Forschungsverbänden sowie im Gießener Graduiertenzentrum Kulturwissenschaften (GGK/GCSC). Eine Mitarbeit im Zentrum für Medien und Interaktivität (ZMI) wird erwartet.

Die JLU strebt einen höheren Anteil von Frauen im Wissenschaftsbereich an; deshalb bitten wir qualifizierte Wissenschaftlerinnen nachdrücklich, sich zu bewerben. Aufgrund des Frauenförderplanes besteht eine Verpflichtung zur Erhöhung des Frauenanteils. Die JLU verfolgt auch das Ziel einer verstärkten Gewinnung von Führungskräften mit Gender- und Familienkompetenz. Die JLU versteht sich als familiengerechte Hochschule. Bewerberinnen und Bewerber mit Kindern sind willkommen.

Ihre Bewerbung (keine E-Mail) richten Sie bitte unter Angabe des **Aktenzeichens 4-30/18** mit den erforderlichen Unterlagen einschließlich aussagefähiger Belege über Ihre pädagogische Eignung bis zum **19. Oktober 2018** an den **Präsidenten der Justus-Liebig-Universität Gießen, Erwin-Stein-Gebäude, Goethestraße 58, D-35390 Gießen**. Zu den Einstellungsbedingungen und erforderlichen Bewerbungsunterlagen wird empfohlen, unsere Hinweise unter <http://www.uni-giessen.de/stellenmarkt/merkblatt.pdf> zu beachten. - Bewerbungen Schwerbehinderter werden - bei gleicher Eignung - bevorzugt. Wir bitten, Bewerbungen nur in Kopie vorzulegen, da diese nach Abschluss des Verfahrens nicht zurückgesandt werden.